
  

20.06.2025 “Küs Durmak” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

 ِ مُونه لَهكُمِْتُرْحه لهعه هِ اتَهقُواِالَلَّٰ يْكُمِْوه وه ِاهخه ةٌِفهاهصْلحُِواِبهيْنه ِاخِْوه اِالْمُؤْمِنُونه  ِِانَِهمه

ِ ِالنَهبِيَُ قهاله ِثهلاهثِِ :صلى الله عليه وسلموه اهُِفهوْقه ِأهخه جُلٍِأهنِْيههْجُره ِلرِه يهحِلَُ قِيهانِ:ِلاهِ الٍ،ِيهلْته لهيه
لاهمِِ أُِبِالسَه اِالَهذِيِيهبْده يْرُهُمه خه ا،ِوه ذه يُعْرِضُِهه اِوه ذه  فهيُعْرِضُِهه

 

Muhterem Müslümanlar! 

Rabbimiz Kur’ân-ı Kerîm’de şöyle buyuruyor: 

“Mü’minler ancak kardeştirler. Öyleyse 

kardeşlerinizin arasını bulun!” (Hucurât Sûresi, 10) 

Hayatın içinde zaman zaman kırgınlıklar, 

incinmeler, hatta küslükler yaşanabilir. Bu, insan 

olmanın bir gereğidir. Fakat asla normal olmayan, 

bu küslüklerin aylarca, yıllarca sürmesidir. Zira 

İslâm, kalpleri birleştiren bir dindir. Kin ve 

dargınlıkları değil, sevgi, af ve barışı emreder. 

Aziz Kardeşlerim! 

Müslüman, müslüman kardeşine karşı sevgi, 

merhamet ve anlayışla yaklaşmalıdır. Dargın 

kalmak, selâmı sabahı kesmek, islam ahlak ve 

terbiyesiyle asla bağdaşmaz. Peygamber 

Efendimiz sallallâhu aleyhi ve sellem şöyle 

buyuruyor: “Birbirinizle alâkanızı kesmeyiniz, 

birbirinize sırt dönmeyiniz, kin tutmayınız ve 

haset etmeyiniz. Ey Allah’ın kulları! Kardeş 

olunuz. Bir Müslümanın, din kardeşini üç 

günden fazla terk edip küs durması helâl 

değildir.” (Buhârî, Edeb 57) 

Bu hadîs-i şerif, bizlere açıkça göstermektedir ki, 

dargınlık süresi üç günü aşmamalıdır. Taraflar, bu 

süre zarfında barışamazlarsa, en azından bir selâm 

ile kalpleri yumuşatmalı, arayı düzeltmeye niyet 

etmelidir. Çünkü Peygamber Efendimiz 

aleyhisselam şöyle buyurmuştur: "Bir mü ‘minin 

din kardeşini üç günden fazla terk edip küs 

durması helâl değildir. Üç gün geçmişse, onunla 

karşılaşıp selâm versin. Eğer selâmını alırsa, her 

ikisi de sevapta ortak olurlar. Yok eğer selâmını 

almazsa, almayan günaha girmiş olur. Selâm 

veren ise küs durmaktan çıkmış olur." (Ebû Dâvûd, 

Edeb 47) 

Kıymetli Müminler! 

Küs durmak sadece dünyevî bir sorun değildir, 

aynı zamanda büyük bir uhrevî vebaldir. 

Resûlullah sallallâhu aleyhi ve sellem bizlere şu 

uyarıyı yapıyor: “Her pazartesi ve perşembe günü 

ameller Allah’a arz olunur. Din kardeşiyle 

arasında düşmanlık bulunan kişi dışında, 

Allah’a şirk koşmayan her kulun günahları 

bağışlanır. (Meleklere) ‘Şu iki kişiyi barışıncaya 

kadar bekletin’ denilir.” (Müslim, Birr 36) 

Ancak dinî ya da şer’i bir sebep varsa, o takdirde 

küslük süresi uzayabilir ve haram olmaz. 

Kıymetli Kardeşlerim! 

İslam, müminleri bir bedenin uzuvları gibi görür. 

Nasıl ki bir uzuv rahatsız olduğunda tüm vücut 

etkilenirse, bir mümin de kardeşinin derdine 

kayıtsız kalamaz. Küskünlük, bu birlik ruhunu 

zedeler. 

Küs olduğumuzda ne namazda ne de duada huzur 

ve lezzet buluruz. Gönül kırmak kolaydır, zor olan 

ise tamir etmektir.  

Gelin, kalbimizde varsa kini, öfkeyi, dargınlığı 

atalım. El uzatalım, selâm verelim. Çünkü: “Af, 

büyüklüktür. Barışmak, olgunluktur. Küs kalmak 

ise şeytanın işidir.” 

Hutbemizi Peygamber Efendimiz Aleyhisselam’ın 

şu müjdesiyle bitirelim: “Birbirini Allah için 

seven iki kişi bir araya gelir de biri diğerine önce 

selâm verirse, Allah Teâlâ o selâmı verenin 

günahlarını affeder.” (Heysemî, Mecmau’z-Zevâid, 8/41) 

 


